

# 全市重点项目建设 专项扶持资金补助办法

招政发〔2018〕27号

Measures for the Subsidy of Special Support funds for the Construction of Key Projects in the Whole City

ZZF〔2018〕27

**第一条** 自2018年起，市财政设立重点项目建设专项扶持资金(以下简称专项扶持资金)，专项用于对我市新上项目的投资补助。

**Article 1:** Since 2018, the municipal finance has set up a special support fund for key project construction (hereinafter referred to as the special support fund), which is specially used for investment subsidies for new projects in our city.

**第二条** 专项扶持范围为列入省、烟台及我市重点项目中的新材料、节能环保、生物医药、高端装备制造、现代服务业、其他国家鼓励发展的高新技术产业类项目、重点技术改造项目和引进落地的重大招商引资项目。

**Article 2:** The scope of special support includes new materials, energy conservation and environmental protection, biomedicine, high-end equipment manufacturing, modern service industry, high-tech industrial projects encouraged by other countries, key technological transformation projects and major investment projects introduced into Yantai and other provinces.

**第三条** 专项扶持项目的资金扶持标准：

**Article 3:** The fund support standards for special support projects are as follows:

1. 根据《山东省人民政府办公厅关于进一步推进节约集约用地的意见》(鲁政办发〔2013〕36号)要求，国家级开发区、省级开发区、其他工业集中区新建工业项目平均投资强度一般应分别不低于350万元/亩、280万元/亩、220万元/亩。对投资强度达不到要求，但科技含量高、市场前景广、质量效益好的项目，可按比例适当核减。

1. According to the opinions of the general office of Shandong Provincial People's Government on further promoting the economical and intensive use of land (lzbf [2013] No. 36), the average investment intensity of new industrial projects in national development zones, provincial development zones and other industrial concentration areas should not be less than 3.5 million yuan / mu, 2.8 million yuan / mu and 2.2 million yuan / mu respectively. Projects with high technology content, broad market prospects and good quality and efficiency can be appropriately reduced in proportion.

2. 对固定资产投资总额达到5000万元(含)以上的专项扶持项目，按下列标准给予资金补助：

2. Special support projects with total investment in fixed assets of more than 50 million yuan (inclusive) shall be given fund subsidies according to the following standards:

①投资强度达到350万元/亩(含)以上的给予项目建筑安装工程和设备投资额10%的专项扶持资金补助；

① If the investment intensity reaches 3.5 million yuan / mu or above, special support fund subsidy of 10% of the project construction and installation engineering and equipment investment will be given;

②投资强度达到280万元/亩(含)以上的给予项目建筑安装工程和设备投资额9%的专项扶持资金补助；

② If the investment intensity reaches 2.8 million yuan / mu or more, a special support fund subsidy of 9% of the project construction and installation engineering and equipment investment will be given;

③投资强度达到220万元/亩(含)以上的给予项目建筑安装工程和设备投资额8%的专项扶持资金补助。

③ If the investment intensity reaches 2.2 million yuan / mu or more, special support fund subsidy of 8% of the project construction and installation engineering and equipment investment will be given.

**备注：**(1)固定资产投资总额包括项目建筑安装工程投资、设备投资、土地投资及其它费用；

Remarks: (1) total investment in fixed assets includes construction and installation investment, equipment investment, land investment and other expenses;

(2) 投资强度=项目固定资产投资总额÷项目总用地面积。

(2) Investment intensity = total fixed asset investment of the project ÷ The total land area of the project.

**第四条** 对重点鼓励类、引导性产业项目，产业拉动力强的招商引资项目且对我市经济发展有重大贡献的大项目、好项目可采取一事一议的方式给予重点补助。

**Article 4:** For key encouraging and guiding industrial projects, investment projects with strong industrial pulling force, and large and good projects that have made great contributions to the economic development of our city, we can adopt the way of one case one discussion to give key subsidies.